
Kosárlabdával a kézben - a Katica csoporttól New Yorkig 

 
A 22 éves, 197 cm magas, kosaras fiú a Debreceni Egyetem Közgazdaságtudományi Kar nemzetközi 

gazdálkodás szakos hallgatója, kiemelt sportösztöndíjas hallgató. 2013 júniusában tanulmányi 

eredménye és kiváló sportteljesítménye alapján a Debreceni Egyetem kiválósága kitüntetés egyik 

díjazottja volt. A rektori elismerést négy kosárlabdázó mellett Risztov Éva olimpiai bajnok és Mezei 

Gergő világbajnok szervátültetett sportoló vehette át. Szendrei József (akit mindenki Jocóként ismer) 

a Debreceni Egyetem gyakorló óvodájából indult. 

 

–Emlékszel még az óvodára? 

 
–A Katica csoportba jártam, Trezsnyik Zsuzsa néni volt az óvónénim. Rendszeresen jöttek hozzánk 

gyakorlatra a hallgatók, akik mindig új dolgokat hoztak nekünk. Szerettem az óvodát, kivéve a 

délutáni alvást. 

 

–Mikor kezdtél kosárlabdázni? 

 
–Az Eötvös József Általános iskolába jártam, másodikos koromban kezdtem kosarazni Szabó Tibor 

edzőnél, hetente kétszer. A játék jól ment, egyre szívesebben jártam edzésekre is. 2002-ben a 

debreceni és a böszörményi kosárlabda-csapat között volt egy együttműködés, és ennek értelmében 

az ügyesebb böszörményi játékosok bekerülhettek a debreceni keretbe. Velem is ez történt, így ezt 

követően minden nap Debrecenbe jártam edzeni; ha kellett, naponta kétszer, háromszor is 

buszoztam Böszörményből. Édesanyám rengeteget segített, sokszor jött értem az edzésekre, és várt 

a kocsiban valami finomsággal. A munkának meglett a gyümölcse, mert 2002-ben a korosztályos 

országos döntőn játszhattam. 

 

—A Tóth Árpád Gimnázium angol tagozatos osztályában érettségiztél. 

 
—Elsősorban a kosárlabda miatt jelentkeztem a Tóth Árpád Gimnáziumba, hiszen a korosztályos 

edzéseket a TÁG tornatermében tartották. Az iskola tanulói rendszeresen nyertek diákolimpiát, és 

szerettem volna én is részese lenni a sikernek. Angolból felsőfokú szóbeli nyelvvizsgát tettem, majd 

az egyetem első évében az írásbeli vizsgám is sikerült. 

 

—A nyelvtanulás olyan, mint egy vár: minden irányból ostromolni kell. A nyelvet nem elég az 

iskolapadban tanulni, a mindennapi életben is használni kell. Te milyen irányból támadtad az angol 

nyelvet? 

 

—Az iskolai angolórák után otthon is naponta foglalkoztam a nyelvvel: zenét hallgattam, filmeket 

néztem, újságot olvastam angolul. Amikor külföldre mentünk nyaralni a családommal, akkor én 

intéztem a szállást és az étkezést, pedig csak 14 éves voltam. 

 

—Az egyetem mellett mikor jut időd a sportra? 

 
—Azt hiszem, megtanultam beosztani az időmet. Hetente ötször járok edzésre vagy konditerembe, 

hétvégén meccset játszunk. A DEAC színeiben játszok, az NB I B csoportjában. A sérüléseim után is 

segítettem a csapat munkáját, és játszottam három bajnokságban. A csapattal megnyertük a Magyar 

Egyetemi és Főiskolai Bajnokságot (MEFOB), sokat játszottam a meccseken. 



—A nyarat az Amerikai Egyesült Államokban, a kosárlabda őshazájában töltötted. 

 
—Régi álmom vált valóra ezzel az úttal. 11 héten át egy gyerektáborban dolgoztam, konyhai 

mindenesként. Szerencsére a táborban volt kosárpálya, esténként jókat játszottunk. Már egy hét is 

nagyon nehéz lett volna kosarazás nélkül, hiányzik a mozgás. A nyár végén két hétig utaztunk a keleti 

parton, jártunk Washingtonban, Philadelphiában, Baltimore-ban, Bostonban és a kosárlabda 

központjában, New Yorkban. Amerikából kosaras ereklyékkel tértem haza: 15 baseballsapka a 

szobámban, a „sapkafalon” van, a kosaras matricákat a laptopomra tettem. 

 

—A húgodat, Fruzsit is megfertőzted a kosárlabda iránti szenvedéllyel. 

 
—Fruzsi eleinte hobbiból, hetente kétszer járt kosarazni. A  

Tóth Árpád Gimnáziumban kezdett komolyabban foglalkozni a játékkal, hetente 4-5 alkalommal edz, 

több csapatban is játszik. Büszkék vagyunk arra, hogy tagja az U16-os magyar válogatottnak. 

 

—A vasárnapi családi ebéden is szóba kerül a kosárlabda? 

 
—Hogyne, naponta beszélünk a játékról, kijárok a meccseire is. Néha tanácsot is adok, amit többnyire 

meg is fogad. 

 

—Számomra egyértelmű, hogy örökmozgó vagy. Nehezen tudom elképzelni, amint egy 

multinacionális cég könyvelőirodájában napi 12 órában a számítógép előtt üldögélsz. Biztos vagy 

benne, hogy közgazdászként szeretnél dolgozni? 

 

—Nem ragaszkodom közgazdász munkakörhöz én sem. A jelenlegi edzőm, Nagy Ágoston nagy 

hatással van rám. Szeretném elvégezni a kosárlabdaedzői tanfolyamot és szívesen foglalkoznék 

gyerekekkel is. Jó dolog célokat kitűzni egy csapat elé, irányítani a gyerekeket, látni, ahogy az edző 

keze alatt fejlődnek. A marketing és a logisztika is érdekel, el tudom képzelni azt is, hogy 

sportszervezéssel foglalkozzak a jövőben. 

 

—15 éve kosárlabdázol. Mit adott neked a sport? 

 
—A kosárlabda a lehetőségeket jelentette nekem. A kosármeccsek révén eljutottam minden magyar 

nagyvárosba, a Balaton partján nyári edzőtáborokban vettem részt. Európa számos országába is a 

kosárcsapattal utaztam, jártunk Franciaországban, Németországban, Ausztriában, Boszniában és 

Belgiumban. A kosaras pályafutásom a középiskolai és az egyetemi továbbtanulásomat is segítette. A 

kosárlabdától nagyon sok barátot, ismerőst és kapcsolatokat is kaptam, megbízható embereket 

ismertem meg. A kosarazás megtanított az egészséges életmódra és a helyes időbeosztásra. Így 

lehetséges, hogy az edzések és a tanulás mellett jut időm a kikapcsolódásra is. Imádom az 

elektronikus zenét, rendszeresen járok koncertekre és nyáron fesztiválokra. 

 

—Az elmúlt években az óvodában is történt néhány változás, például a Katica csoportos gyereknek 

rendszeresen tartanak angol foglalkozásokat. Mit tanácsolsz a hároméveseknek? 

 
—Amikor angolul kezdtem tanulni, nem értettem, miért van erre szükség, miért nem elég, ha 

magyarul kiválóan beszélünk. Aztán elkezdtem a kosárlabdával kapcsolatos angol nyelvű szövegeket 

olvasni, és nagyot fordult a kocka. Megértettem, hogy a nyelvtanulás hasznos és izgalmas, és 



hamarosan egy angol nyelvi verseny országos döntőjében találtam magam. Visszatérve a kérdésre: 

azt javaslom a gyerekeknek, és mindenkinek, aki nyelvet tanul, hogy keressen olyan témát, ami 

érdekli, ami célt ad a tanulásnak. A német gazdasági szaknyelvben nekem is nehéz volt érdekes 

területet találnom, de túl vagyok a vizsgán. Most azon gondolkodom, hogy svédül fogok tanulni. 

Néhány alapvető szót már tudok is: basketboll ’kosárlabda’ és basketplan ’kosárlabdapálya’. 
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